
 
 

30. juli 2014 

 

 

I henhold til § 37, stk 1 i forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Har Naalakkersuisut planer om, at udvide dybderegistrering med registrering af 

havtemperaturer ved trawlfiskeri i Grønland? 

(Saxtorph Didriksen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Under Inatsisartut’s forårssamling fremsatte jeg dette, nu skriftligt fremsatte spørgsmål, om der er 

planer om, at registrere havtemperaturer i forbindelse med trawlfiskeri til Naalakkersusioq for 

Fiskeri, Fangst og Landbrug. 

  

Det er ønskeligt, at få oplyst status på sagen, idet de senere års fremgang på fiskebestandene 

skyldes, at varmt hav der kaldes ”Irmingerstrøm” strømmer via østkysten fra det sydlige Island og 

dermed opvarmer vore havområder, hvorved ”nye” fiskearter er kommet til vore kyster, hvor vi 

dermed i dag kan fiske efter fiskearter, vi før i tiden ikke har fisket efter. 

 

Hvis registeringen af havtemperaturer kan realiseres, kan vi holde øje med de forskellige 

havtemperaturer i vore farvande, ligesom det er vigtigt, at vi på den måde kan holde øje med, 

hvornår det varme havstrøm igen vil forlade vore havområder. 

 

Grunden til at mange fisk kommer til vore farvande er ”Irmingerstrømmen” og når vi har disse 

logbog-skema informationer om havtemperaturerne, eksempelsvis om hvornår de varme 

havstrømme igen forsvinder fra vore farvande, så kan vi planlægge, hvornår vi kan have 

handelsmæssige fordele af de forskellige fiskearter.  

 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


